
SPØRGSMÅL NR. S 1449
§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE

Til: Ministeren for by, bolig og landdistrikter

Dato: 4. januar 2012

Stillet af: Kim Andersen (V)

Anerkender ministeren, at hyppige og regelmæssige overgange fra fastlandet 

og til øer såsom Tunø er vigtige, hvis øget tilflytning, erhvervsudvikling og 

turisme skal finde sted?

(Spm. nr. S 1449).

Begrundelse

Tunø har i de sidste 10 til 15 år haft tilflytning af især pensionister og efter-

lønsmodtagere. I samme periode er der forsvundet arbejdspladser i land-

bruget, antallet af børnefamilier er blevet kritisk lavt, og der har været et fald i 

antallet af turister på Tunø. Behovet for at skabe arbejdspladser og indtægts-

muligheder på øen er derfor stort. Tunøfærgen beskrives i udviklingsplanen 

som livsnerven for Tunø og omdrejningspunkt for realiseringen af målsæt-

ningerne i udviklingsplanen. Flere færgeafgange opstilles således som foru-

dsætning for øget beskæftigelse, erhvervsudvikling, turisme og tilflytning til 

øen.

På Folketingets formands vegne

Lovsekretariatet

Den 4. januar 2012

Svaret bedes sendt elektronisk til 
spørgeren på Kim.Andersen@ft.dk
og til Lovsekretariatet på lov@ft.dk.


